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Interpellation – ang. Gävles framtida beredskap
och uppbyggnad av skyddsrum
Året är 2024 och det pågår ett krig i Europa då Ryssland inte bara anfallit Ukraina, utan även
västvärlden och våra demokratiska värden. Mellanöstern befinner sig också i ett oroligt läge
som kan trigga ännu fler konflikter som inte minst Europa berörs av. Med det sagt är det inte
längre en främmande tanke att även Sverige involveras i en konflikt, och som Natomedlem
har vi dessutom en skyldighet att besitta kapacitet att hantera krissituationer både inom och
utanför Sveriges gränser.

Sverige är ett av de länder som har flest skyddsrum jämfört med resten av Europa, dock har
flera av dem på senare år använts som exempelvis cykelförråd eller annan förvaring. Idag
ser vi ett återupplivat behov av tillgängliga skyddsrum utifall kriget kommer. Vi har på sistone
sett flera cyberattacker på väsentliga datasystem, intrång i vattenverk eller saboterade
elmaster, en typ av smygande krigföring som vi måste kunna vara beredda på kan bryta ut i
ett fysiskt och våldsamt krig.

Länsstyrelsen har en bland flera uppgifter att analysera förberedelser för kris. Dock spelar
kommunen fortfarande en avgörande roll i arbetet med bland annat deras kommunala
maktmedel och ansvarsområden. Krisberedskap och försvarsförmåga är inte längre ett
särintresse, därför lyfter Moderaterna den här interpellationen.

Med anledning av ovanstående frågar jag ansvarigt
kommunalråd följande:

● Hur ser kapaciteten av skyddsrum i Gävle kommun ut?
● Hur stor andel av skyddsrummen i Gävle kommun kan ställas i ordning utan

experthjälp inom 48 timmar i enlighet med MSBs riktlinjer?
● Hur ser dialogen ut just nu mellan Länsstyrelsen och Gävle kommun angående

Gävle kommuns kapacitet av skyddsrum?
● Hur ser planeringen av framtida skyddsrum ut? Prioriteras skolor, sjukhus och

äldreboenden i den planeringen?
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